
عربستانازجامجهانيحذفميشود
فدراسيون جهاني فوتبال، نگران دخالت هاي 
سياسي در فدراسيون هاي فوتبال عربستان 
و امارات است. اينفانتينو، رئيس فيفا بعد از 
اخطارهايي كه در اين خصوص به اسپانيا و 
پرو داده است، حالا ممكن است به زودي با 
عربستان و امارات هم برخورد كند. او نگران 
استفاده سياسي اين دو كشور از فوتبال عليه قطر، ميزبان جام جهاني 
2022 اس��ت. آخرين اقدام اين دو كش��ور عليه قطر بحث ميزباني 
رقابت هاي جام خليج فارس بود كه با لابي عربستاني و امارات به كويت 
منتقل شد. در صورتي كه فيفا بخواهد در اين مسئله ورود كند، اين 
احتمال وجود دارد كه عربستان به عنوان يكي از تيم هاي راه يافته به 
جام جهاني 2018 از حضور در اين رقابت ها محروم شود، اتفاقي كه 

براي فوتبال عربستان بسيار فاجعه بار خواهد بود. 

بامدالالمپيكبرنجهمنميدهند!
قهرمان سابق كش��تي آزاد جهان با گلايه 
از عدم حمايت مس��ئولان از ورزشكاران و 
مدال آوران وظايف آنها را متذكر شد. عليرضا 
حيدري گف��ت: » دولتم��ردان ما اهميت 
ورزشكاران قهرمان را مي دانند؟ اصلًا روي 
صحبتم با خادم اس��ت؛ او كه زندگي خود 
و اطرافيانش را وقف كشتي و يك سري جوان را دور هم جمع كرده، 
آيا چيزي غير از اين مي بيند كه كسي سراغ شان را نمي گيرد و حتي 
حالشان را نمي پرسد؟ ما به عنوان باتجربه هاي ميدان ورزش مي دانيم 
كه با مدال المپيك حتي يك گون��ي برنج هم نمي دهند. با اين حال 
قهرمانان مدال آور ايران براي كشورش��ان از ج��ان مايه مي گذارند و 
بي هيچ چشمداشتي كار مي كنند. مسئولان هم در قبال اين تلاش 

وظايفي دارند كه منتظر مانده ايم كه به وظايف خود عمل كنند.«

پورحيدريميگفتفوتبالآلودهاست
وجود فساد در فوتبال ايران واقعيتي است 
كه ديگر كس��ي نمي تواند آن را كتمان 
كند. فريده  ش��جاعي، نايب رئيس سابق 
بانوان فدراس��يون فوتبال و نايب رئيس 
جدي��د بانوان فدراس��يون بس��كتبال، 
آخرين كسي است كه در اين خصوص 
حرف زده اس��ت. همس��ر مرحوم منصور پورحيدري مي گويد: 
»همسرم مي گفت كه خودت را آلوده فوتبال نكن. او تأكيد داشت 
كه آلودگي فوتبال زياد اس��ت و من آن موقع متوجه حرف هاي 
او نمي ش��دم، اما الان خوب مي فهمم كه وضعيت چگونه است. 
كم لطفي هايي كه در اين مدت به من شد، نمونه كوچكي از اين 
آلودگي هاست. هنوز نمي دانم چگونه و چطور من را از فدراسيون 

و هيئت مديره استقلال بيرون انداختند؟!«

هفت��ه دوم لي��گ قهرمانان آس��يا ب��راي آبي و 
قرمزهاي پايتخت دو روي سكه بود. استقلالي ها 
با سه امتياز و يك پيروزي بزرگ مقابل الهلال از 
مسقط به تهران برمي گردند، اما پرسپوليسي ها 
بدون امتياز و يك شكست س��نگين برابر السد، 

قطر را به مقصد ايران ترک كردند. 
   صدرنشين و البته بدون شکست

آبي ها هر چقدر در ليگ از قهرماني نااميد ش��ده 
باش��ند، اما در آس��يا به دنبال جبران هستند و 
البته تا پايان هفته دوم ليگ قهرمانان توانسته اند 
اميدواركننده ظاهر شوند و تنها تيم بدون شكست 
كشورمان در آسيا باش��ند. شاگردان شفر پس از 
تساوي مقابل الريان قطر در هفته اول، سه شنبه 
ش��ب در دومين بازي خود در عم��ان با يك گل 
الهلال، فيناليس��ت فصل قبل ليگ قهرمانان را 
شكست دادند تا با چهار امتياز صدرنشين گروه  
D باشند، گروهي كه به گروه مرگ مشهور است. 

الريان قطر و العين با دو امتياز و الهلال تنها با يك 
امتياز ديگر تيم هاي جدول اين گروه هستند. 

با وجود پيروزي بزرگ آبي پوش��ان، س��رمربي 
آلماني استقلال معتقد است كه بازيكنانش بايد 
قدر موقعيت هايي را كه در جريان بازي به دست 
مي آورند، بيشتر بدانند: »وقتي بازي را مي بريم 
همه چيز خوب اس��ت، اما بايد تمركز خود را بالا 
ببريم و در كارهاي گروهي و موقعيت هاي گلزني 

بهتر عمل كنيم.«
اس��تقلال در حالي در عمان از نماينده سعودي 
ميزباني كرد كه پيش از اين استقلالي ها كشور قطر 
را به عنوان ميزبان شان با الهلال به كنفدراسيون 
فوتبال آسيا اعلام كرده بودند، اما لابي سعودي ها 
 AFC  و البته اهمال فدراسيون فوتبال باعث شد تا
آبي ها را مجبور به بازي در عمان كند. اين مسئله 
سبب شده تا وينفرد ش��فر نتواند ناراحتي اش را 
از اينكه اس��تقلال نمي تواند در ته��ران ميزبان 

عربستاني ها باشد، پنهان كند: »خوشحال نيستم 
كه بازي خانگي ما در ايران برگزار نمي شود و در 
خارج از ايران برگزار مي ش��ود. اي��ن بازي اگر در 
تهران بود، ما 80 هزار تماشاگر داشتيم. براي اين 
بازي كه استقلال و الهلال هستند، بايد هواداران 

بيشتري در ورزشگاه باشند.«
مديرعامل استقلال هم با توجه به اين مسئله در 
پيامي كنايه آميز، پيروزي استقلال در »ورزشگاه 
مورد علاقه الهلال« را تبريك گفت. در بخشي از 
پيام س��يدرضا افتخاري آمده است: »در سالروز 
ش��هادت حضرت فاطمه زهرا)س(، اس��تقلال 
دست به كار بزرگي زد و در ورزشگاه مورد علاقه 
تيم اله��لال حريفش را مقتدرانه شكس��ت داد. 
بابت كسب اين پيروزي ش��يرين مقابل الهلال، 
بسيار خوشحالم. الهلال تيم قدرتمندي است، 
اما استقلال باز هم ثابت كرد حتي فيناليست دور 
قبل ليگ قهرمانان آس��يا هم نمي تواند بر عزم، 

اراده و كار سخت تيم ما چيره شود.«
   متفاوت در آسيا

هواداران سرخپوشان پس از پيروزي مقابل نسف 
قارشي در هفته اول ليگ قهرمانان، اميدوار بودند 
كه تيم شان همان روند فوق العاده اي را كه در ليگ 
برتر دارد، در آسيا هم ادامه دهد. هفته دوم و بازي 
با السد اما تمام پيش بيني ها را به هم زد. در شبي 
كه شاگردان برانكو نشاني از آن تيم قدرتمند ليگ 
نداشتند، مقابل حريف قطري شان سه بار تسليم 
ش��دند و تنها يكي از گل هاي خ��ورده را جبران 
كردند تا در دومين بازي، اولين شكست ش��ان را 
در ليگ قهرمانان تجربه كنند. اين اولين شكست 
قرمزه��ا پس از 20 ب��ازي بود. آنها ك��ه در ليگ 
داخلي كشورمان با اختلافي 16 امتيازي نسبت 
به تيم دوم، تنها شش امتياز ديگر براي قهرماني 
زودهنگام مي خواهند، در آس��يا انگار در همان 
هفته هاي اول به ديوار سخت خورده اند. در حالي 
قرمزها مقابل الس��د بازنده از زمين بازي خارج 
شدند كه آخرين شكست شان در جريان بازي ها به 

شهريور امسال و بازي مقابل پيكان برمي گردد. 
در پاي��ان بازي هاي هفته دوم در گروه C، الس��د 
با شش امتياز صدرنشين ش��د و پرسپوليس سه 
امتيازي باقي ماند و با توجه به تفاضل بهتر نسبت 
به نسف قارشي در رده دوم قرار گرفت. الوصل هم 
بدون امتياز در رده آخر اين گروه قرار دارد. طبيعي 
است كه اين شكست دل و دماغي براي برانكو باقي 
نگذارد، به همين خاطر سرمربي كروات پرسپوليس 
با اشاره به عدم تمركز كافي ش��اگردانش در اين 
مسابقه گفت: »در مسابقاتي اينچنيني شما نبايد 
مرتكب اشتباه شويد و اولين اشتباه مي تواند بهاي 
سنگيني در پيش داشته باشد كه همين اتفاق هم 
افتاد. در نهايت اما ما بازي هاي ديگري هم در پيش 
خواهيم داشت و به دنبال نتيجه خواهيم بود. من از 
تيمم انتظار دارم كه خوب بازي كند و خيلي بهتر 
از چيزي كه مقابل السد نشان داد به ميدان برود و 

اميدوارم اين مسئله اتفاق بيفتد.«
با اين حال برانكو معتقد اس��ت كه اين شكست 
چيزي از ارزش هاي شاگردانش كم نكرده است: 
»باز هم از بازيكنانم تشكر مي كنم. آنها در طول 
سال مس��ابقات زيادي را پشت س��ر گذاشته اند 
و نتايج خوبي هم گرفته ان��د و اين باخت چيزي 
از ارزش هاي آنها كم نمي كند.« اين شكست اما 
انتقاد عضو هيئت مديره باشگاه پرسپوليس را به 
همراه داشت. جعفر كاشاني در اين باره مي گويد: 
»ببينيد يك مس��ابقه بين المللي با يك مسابقه 
داخلي فرق دارد و ب��ه نظر من هر بازي تاكتيك 
خاص خودش را مي خواه��د. اميدوارم در آينده 
توجه بيشتري نسبت به اتخاذ تاكتيك هاي تيم 

در بازي هاي مختلف انجام شود.«

 بايرن مونيخ در يک قدمي يک چهارم نهايي
 ليگ قهرمانان اروپا

والورده:درنيوکمپ
تکليفمانروشنميشود

توقف مقابل بارسلونا نتيجه اي نااميدكننده براي چلسي محسوب مي شود. 
در ادامه ديدارهاي مرحله يك هشتم نهايي ليگ قهرمانان اروپا، آبي هاي 
لندني در استمفوردبريج با تساوي يك – يك برابر آبي و اناري ها متوقف 
شدند تا كار آنها براي بازي برگشت سخت شود. بايرن مونيخ، اما برخلاف 
چلسي در خانه جش��نواره گل به راه انداخت و با پيروزي 5 بر صفر برابر 

بشيكتاش، هيچ راه فراري براي تيم تركيه اي باقي نگذاشت. 
  حق ما بيش از اينها بود

چلسي با اين تساوي در بازي برگشت در نيوكمپ براي صعود دغدغه هاي 
زيادي خواهد داشت. به دليل همين دغدغه هاي احتمالي است كه آنتونيو 
كونته پس از اين ديدار نفسگير تيمش را لايق پيروزي خواند: »نزديك بود 
يك بازي رؤيايي و بي نقصي را برابر بارسلونا به نمايش بگذاريم. تنها يك 
اشتباه برابر بارسلونا داشتيم و تاوان آن را برابر اين تيم بزرگ داديم. اين 
طبيعي است كه اشتباه برابر تيم بزرگ بارسلونا برايمان گران تمام شود، 
تيمي كه بازيكنان بزرگي همچون مسي، اينيس��تا و سوارس دارد كه از 
كوچك ترين اشتباهات نهايت استفاده را مي برند. متأسفانه نتوانستيم به 
پيروزي برسيم. به بازيكنان تيمم افتخار مي كنم. آنها دستورات تاكتيكي 
را به خوبي اجرا كردند، اما برابر تيم بزرگي چون بارسلونا بدشانس بوديم. 
بازي بسيار خوبي را به نمايش گذاشتيم. بر اين باوريم كه شايستگي بيشتر 
از يك امتياز را داشتيم. بازي برگشت برابر بارسلونا سخت تر خواهد بود. با 
اين حال هر دو تيم شانس صعود دارند. با اين بازي اعتماد به نفس ما بالا 

رفت و بدون شك در ديدار برگشت بهتر ظاهر خواهيم شد.«
برخلاف كونته همانطور كه انتظار مي رفت س��رمربي بارس��ا تساوي در 
لندن را نتيجه  خوبي خواند. ارنس��تو والورده بازي برگشت )23 اسفند( 
را سرنوشت س��از عنوان كرد: »به نظرم نتيجه  خوبي كس��ب كرديم. در 
ورزشگاهي به ميدان رفتيم كه بازي كردن در آن سخت است. آنها قهرمان 
فصل گذشته ليگ برتر انگليس بودند و ما در نيمه اول اين موضوع را كاملًا 
احساس  كرديم. چلسي بازيكنان فيزيكي قدرتمندي دارد كه مي توانند در 
ضدحملات خطرناک ظاهر شوند. با گلزني تيم حريف ما بازي تهاجمي 
ارائه داديم و توانستيم بازي را به تساوي بكشانيم. چلسي نيز موقعيت هاي 
گل داشت، نتيجه  خوبي است و به نظرم تساوي يك –يك براي هر دو تيم 
خوب بود. زماني كه حريف چنين بازي را به نمايش مي گذارد، پيدا كردن 
فضاها خيلي سخت است. علت اينكه ليونل مسي نسبت به لوئيس سوارس 
خيلي عقب تر بازي مي كرد، اين بود كه حريف با پنج دفاع بازي مي كرد. اگر 
پنج بازيكن را در خط حمله قرار مي داديم حريف با 10 بازيكن بازي مي كرد 
و آنها مي توانستند از فضاهاي خالي بهره كامل را ببرند. هنوز چيزي براي 
صعود معلوم نيست. در نيوكمپ تكليف مان روشن مي شود. آنها مجبور به 

گلزني هستند، ولي شرايط براي هر دو تيم يكسان است.«
  حريف را دست کم نمي گيريم

برد پرگل باواريايي ها برابر بشيكتاش در واقع چهاردهمين پيروزي متوالي 
بايرن در رقابت هاي مختلف بود. يوپ هاينكس، سرمربي تيم صدرنشين 
بوندس ليگا از رسيدن به اين نتيجه ايده آل ابراز خوشحالي كرد: »هنوز بر اين 
باورم كه بشيكتاش تيم بسيار خوبي است كه بازيكنان باتجربه زيادي دارد 
و آنها سابقه بازي در سرتاسر اروپا را دارند. خوشحالم كه برابر چنين تيمي 
به برد آساني دست يافتيم. با وجود اين، همانند روال عادي خودمان را براي 
بازي برگشت آماده خواهيم كرد، چون در ليگ قهرمانان نبايد ريسك كرد. 
به نظرم ما دو نيمه متفاوت را شاهد بوديم. گل اول پيش از پايان نيمه اول 
برتري رواني را از آن ما كرد و در نيمه دوم بايرني متفاوت ديديم. ما چند گل 
فوق العاده به ثمر رسانديم و فوتبال خوبي را به نمايش گذاشتيم. از عملكرد 
تيمم رضايت دارم.« بشيكتاش اگرچه در بازي برگشت در استانبول پذيراي 
بايرن است، اما گونش سرمربي اين تيم بهتر از هر كسي مي داند كه تيمش 
براي جبران پنج گل خورده، آن هم مقابل تي��م اول آلمان به معجزه نياز 
دارد: »ما شايسته شكست با اين نتيجه نبوديم. پس از اخراج ويدا ما كاملًا 
كنترل بازي را از دست داديم. سعي كرديم پس از 10 نفره شدن مقابل بايرن 
مقاومت كنيم، اما پس از دريافت گل اول آنها سوار بازي شدند. به لحاظ رواني 
و فيزيكي به دردسر افتاديم و بايرن هم از اين موضوع نهايت استفاده را برد. 
سعي كرديم كمترين لطمه را از بايرن بخوريم و روي بازي مان در نيمه دوم 
تمركز كنيم، اما نتوانستيم موفق به انجام اين كار شويم. بشيكتاش تيمي 
هجومي است، اما در كنارش بايد دفاع هم بكنيم. به هر حال نتوانستيم بازي 

معمول خودمان را ارائه دهيم، چون بايرن مونيخ خيلي قدرتمند بود.«

نداشتنسازماندهيدردفاع
عاملباختپرسپوليسبود

پرس��پوليس به دليل عدم تمرك��ز در بين 
بازيكنان و نداشتن سازماندهي در خط دفاعي 
در مصاف با السد شكست خورد. اشتباهاتي 
كه ديديم نشان دهنده اين بود كه بازيكنان 
بدون تمركز در زمين حاضر شدند. از طرفي 
بايد هافبك هاي دفاعي به مدافعان مركزي 
نزديك تر مي شدند كه اين مسئله را در اين 
ديدار نديديم. البته اين باخت مي تواند اثرات 
مثبتي را ايجاد كند به شرط اينكه كادر فني 
پرسپوليس در آرامش يك بار ديگر اين بازي را ببيند. نتيجه بازي پرسپوليس 
در گرو سازماندهي و تمركز در خط دفاع است. با هر حمله اي كه تيم السد انجام 
مي داد، دفاع پرسپوليس به هم مي ريخت و پرسپوليس در اين بازي گل هايي 
خورد كه در دو سال اخير مش��ابه آن را نخورده بود. وقتي تيمي سازماندهي 
خوبي ندارد، يعني اينكه يك اتفاق رخ داده است. شايد در جريان بازي اتفاقي 
رخ داده كه بازيكنان انتظارش را نداش��تند. اين مسئله مي تواند يك هشدار 
خوب براي پرسپوليس در اين شرايط باش��د. پرسپوليس در ليگ قهرمانان 
آسيا بايد شش بازي انجام دهد كه اين تيم تا اينجا از دو بازي سه امتياز گرفته 
و تفاضل گل مثبت يك دارد كه بايد در چهار بازي باقي مانده مراقب باش��د. 
به علاوه اينكه برانكو در تعويض تخصص دارد و اين مسئله را از زماني كه در كنار 
بلاژويچ كار مي كرده، آموخته است. با اين حال بازيكني مثل سيامك نعمتي 
بايد بيشتر فرصت بازي پيدا كند. او هر موقع كه به بازي آمده، اثرگذار بوده 
و بهتر است به جاي 10 دقيقه فرصت بيشتري به او داده شود. قطعاً نعمتي 
مي تواند در زمان هاي بيشتر خودش را بهتر نشان دهد، چراكه او تحرک خوبي 
دارد، حتي بشار رسن هم نشان داده كه بازي اش مقابل تيم هاي حوزه خليج 
فارس همخواني خوبي دارد، پس بايد شانس بيشتري براي بازي كردن پيدا 
كند. بازيكني مثل محسن مسلمان كه ۹ پاس گل داده و آمار خوبي از خودش 
به جاي گذاشته هم بايد فرصت بيش��تري براي بازي پيدا كند. گروه آناليز 
پرسپوليس بايد در برخي از تصميمات تجديدنظر كنند. در كل بايد اذعان كرد 
كه اين باخت در زمان خوبي اتفاق افتاد و مي تواند پرسپوليس را به شرايط خوب 

برگرداند، اما بايد عاقلانه و مدبرانه با مربيان و بازيكنان برخورد شود.

واقعيتتلخ!
درددل هاي ورزشي ها اين روزها زياد است، حتي آنهايي كه مهر سكوت 
بر لب زده اند و ترجيح داده اند، لب باز نكنند، چراكه حرف هايش��ان به 
جايي نمي رس��د، پس تنها تكرار مكررات است. گاهي اما عرصه كه به 
آنها تنگ مي شود، كافي است چند جمله به زبان آورند تا مشخص شود 
چه دردي در دل و چه بغضي در گلو دارند! اما تلخ تر از حرف هايي كه به 
زبان مي آيد، واقعيتي است كه وجود دارد، واقعيتي كه اين بار عليرضا 
حيدري، قهرمان س��ابق كش��تي آزاد را به گله واداشته است. او خوب 
مي داند مقصر اصلي اين داستان ها، مسئولاني هستند كه شانه از زير بار 
مسئوليت خالي كرده و تنها به تماشا نشسته اند. با وجود اين، ترجيح 
مي دهد خادم را مخاطب قرار دهد، شايد چون مي داند نرود ميخ آهنين 
بر س��نگ و از همين رو هم عصبانيتش را س��ر مردي از جنس كشتي 
و ورزش خالي مي كند، مردي كه خود تأكي��د مي كند زندگي خود و 
اطرافيانش را وقف كشتي و يك سري ورزشكار جوان را دور هم جمع 
كرده، اما تحمل اينكه كسي سراغ شان را نمي گيرد و گامي براي حل 
مشكلاتشان برنمي دارد، آنقدر برايش سخت است كه ترجيح مي دهد 
امثال خود و خادم را مقصر بخواند، چراكه مي داند با مدال المپيك به 
تنهايي نمي توان از پس مخارج كمرشكن زندگي روزمره برآمد، وقتي 
كه مي داند با مدال المپي��ك هيچ نانوايي به يك قهرم��ان نان و هيچ 
مغازه داري برن��ج و مايحتاج خانواده را نمي دهد. ب��ا اين حال او خوب 
مي داند كه قهرمانان اين ديار بي هيچ  چشمداشتي كارشان را به بهترين 

شكل ممكن حتي با ديدن قصور مسئولان انجام مي دهند. 
عصبانيتي كه امروز در تك تك واژه هاي حيدري ديده مي شود، واقعيت 
تلخي است كه ورزش ايران سال هاس��ت با آن دست به گريبان است، 
واقعيتي كه بارها فرياد زده شده، اما هرگز گوش شنوايي براي شنيدن 
آن نبوده تا كار به جايي برسد كه امروز قهرماني كه خود براي تك تك 
مدال هايش تلاش هاي فراوان كرده، گام برداشتن در اين راه را اشتباه 
بداند، راهي كه س��ختي ها و مش��قت هاي آن براي ورزشكاران است و 
مديران اندكي چون خادم، اما افتخارش براي آقاياني است كه تنها به 

وقت گرفتن عكس هاي يادگاري رخ مي نمايند!
حق با حيدري است با مدال المپيك يك گوني برنج هم نمي دهند، نه يك 
گوني برنج كه دانه اي نان هم نمي دهند. اين مدال هاي پرافتخار كه براي 
كسب آن روزهاي زيادي به سختي س��پري شده، تنها لحظه اي ارزش 
دارد كه روي سكو بر گردن ورزشكار است و آقايان مسئول براي سهيم 
كردن خود در كسب آن مقام، براي قرار گرفتن در كادر لنز دوربين هاي 
عكاس��ان دورش حلقه مي زنند و بعد از آن تكه اي فلز است، نه بيشتر. 
واقعيت تلخي كه امروز براي هزارمين بار به زبان مي آيد، بارها به تصوير 
كشيده شده است. آن زمان كه ورزشكاران، قهرمانان و مدال آوران براي 
گرفتن كمترين حق خود بارها و بارها پش��ت در اتاق مديران به انتظار 
نشسته اند، بي آنكه پاسخي قانع كننده بگيرند يا زماني كه براي گذاشتن 
ناني در سفره خانواده مجبور به بوسيدن و كنار گذاشتن ورزش شده اند 

و گاهي حتي به دستفروشي نيز روي آورده اند. 
اين تنها داستان كشتي، قهرمانان و مدال آورانش نيست. اين داستان 
تلخ اكثر ورزشكاراني است كه روزهايشان قبل و بعد از گرفتن مدال هاي 
رنگارنگ جهاني و حتي المپيك فرقي با هم نداشته و هر دو با مشقت و 
سختي هاي فراوان همراه بوده است. با ديدن اين روزهاي سخت و اين 
بي توجهي ها بايد حق داد به قهرماني كه با عصبانيت خادم را مخاطب 
قرار مي دهد كه جوان��ان را دور خود جمع نكند، آنها را براي كس��ب 
عنوان ها و مقام ه��اي مختلف مهيا نكند تا بعد از كس��ب بهترين ها، با 
بي توجهي ها چنان سرخورده شوند كه چون حيدري يا مهر سكوت بر 
لب بزنند يا اگر حرفي به زبان مي آورند چنان تلخ و گزنده باشد كه اول 
خود را بسوزاند و بعد از آن مردم و جامعه ورزش را. البته جامعه ورزش 
منهاي مديران و مسئولاني است كه با بي توجهي هاي خود تخم بدبيني 
و نااميدي را كاشته اند تا امروز پيشكسوتان و مدال آوران قديمي با اندوه 
و تأثر از مربيان دلس��وزي چون خادم بخواهند دست از دعوت جوانان 
به ورزش و مهيا كردن آنها ب��راي افتخارآفريني در ميادين بين المللي 
بردارند، آن هم وقتي كه سود اين افتخارآفريني ها تنها به جيب آنهايي 

مي رود كه تماشاگري بيش نيستند!

نميتوانمتماموقتدرخدمتتيممليباشم
لاراو يوچك، سرمربي پيشين تيم ملي تفنگ ايران در خصوص آخرين 
وضعيت طلبش و امكان همكاري با فدراسيون تيراندازي مي گويد كه 
نمي تواند تمام وقت در خدمت تيم ملي ايران باشد، به همين دليل بابت 
همكاري دوباره با اين فدراس��يون مطمئن نيس��ت: »فدراسيون قول 
داده كه طلب طولاني م��دت مرا بدهد، اما نمي توان��م قاطع بگويم بعد 
از گرفتن طلبم بار ديگر هدايت تيم ايران را برعه��ده مي گيرم يا نه. از 
يك سو بيمارم و از س��ويي مي خواهم در كنار خانواده باشم و نمي توانم 
تمام وقت در خدمت تيم ملي ايران باشم. البته همه چيز بستگي به اين 
دارد كه فدراس��يون طلبم را بپردازد و با شرايط جديدم براي همكاري 

موافق كند.«
------------------------------------------------------------

تداومموفقيتهادرگروحمايتازکاراتهاست
ش��هرام هروي، س��رمربي تيم ملي كاراته ايران معتقد است، تيم ملي 
كاراته براي تكرار موفقيت ها نياز به حمايت دارد: »مهم ترين دستاورد 
حضور در رقابت هاي كاراته وان دبي اين بود كه بدانيم براي ماندن در 
كورس قهرماني و تكرار موفقيت ها بايد از اين رش��ته حمايت شود. در 
رقابت هاي كارات��ه وان دبي ارزيابي خوبي از كاراته كاهاي كش��ورمان 
داشتيم و بررسي هاي لازم را در خصوص رقبا انجام داديم، اما نكته قابل 
توجه اين مسابقات براي همه اين بود كه با يك دست نمي توان چند 
كار مهم را انجام داد. همه اين كاراته كاها آينده كاراته ايران هستند و 
بايد حمايت شوند. پتانسيل كسب مدال هاي جهاني، آسيايي و از همه 
مهم تر مدال هاي خوش��رنگ در المپيك 2020 را داريم، ولي در يك 

كلام بايد حمايت شويم.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

سورياندرمراسمسوگواريبانويدوعالم
ورزشكاران بارها و بارها علاقه و ارادت خود را به ائمه اطهار ثابت كرده اند. گاه 
با حكاكي نام ائمه روي پيراهن هاي ورزشي خود، گاه با فرياد زدن نام آنها 
به وقت موفقيت و گاهي هم با توسل جستن به آنها براي كسب عنوان ها و 
مقام ها. آنها پاي ثابت مراسم سوگواري و عزاداري هستند از عزاداري محرم 
گرفته تا شب هاي عزاي ماه رمضان و البته ايام فاطميه. كشتي و كشتي گيران 
هم كه البته بحث شان جداست. حميد سوريان، قهرمان كشتي فرنگي ايران 
نمونه اي از اين خيل عظيم است كه اين بار براي حضور در مراسم عزاداري 
بانو فاطمه زهرا)س(، راهي حسينيه امام خميني شد و در مراسم سوگواري 

بانوي دو عالم كه با حضور مقام معظم رهبري برگزار شد، شركت كرد. 

بيژن ذوالفقارنسب

 كارشناس فوتبال

شاهينطبع:بازيسختياستخادمنبايددراينميدانتنهاباشد
ايران- قزاقستان امروز ساعت 17:30تأکيد پيشکسوتان بر وضعيت حاد کشتي

تيم ملي بس��كتبال ايران عصر امروز در دومين ديدار خود از رقابت هاي انتخابي جام جهاني از ساعت 
17:30 در آستانه به مصاف قزاقستان مي رود. آسمانخراش هاي ايران حالا با سرمربي جديد خود يعني 
مهران شاهين طبع درصدد جبران شكس��ت بد و دور از انتظار بازي اول اين مسابقات در مقابل عراق 
هستند، اما هم بازيكنان و هم شاهين طبع خوب مي دانند كه داستان بازي امروز با ديدار اول متفاوت 
است و اگر بتوان باخت به عراق را يك حادثه و اتفاق عنوان كرد، بازي مقابل تيم سازمان يافته قزاقستان 
به گفته شاهين طبع بسيار سخت است. س��رمربي تيم ملي ادامه داد: »شرايط جوي قزاقستان و شهر 
آستانه با تهران بسيار تفاوت دارد. اينجا با سرماي شديدي روبه رو هس��تيم. البته پيش بيني اين هوا 
را كرده بوديم، مش��كلي وجود ندارد و پزشك تيم هم مراقب بچه هاس��ت.« شاهين طبع در خصوص 
حريف دوم تيم ملي بسكتبال گفت: »قزاقستان تيم خوب و سازماندهي شده اي است. اميدوارم بازي 
قابل قبولي ارائه كنيم. آنها از دو بازي اول خود دو برد دارند و امروز هم از شرايط ميزباني خود استفاده 

مي كنند. هشت بازيكن اين تيم در باشگاه آستانه حضور دارند. بازي قبلي 
آنها برابر عراق را ديده اي��م و آن را آناليز كرده ايم. اميدوارم نتيجه لازم را 
كس��ب كنيم.« وي در ادامه افزود: »ما دو بازي حساس در پيش داريم. 
بازي امروز و بازي با عراق در تهران، شرايط هر بازي با ديگري متفاوت 
است. بازي امروز البته سخت تر اس��ت. 15 بازيكن در اردو داريم كه 12 

تاي آنها را به قزاقستان آورده ايم و مي  خواهيم ملي پوشان را در 
اين دو ب��ازي ارزيابي كنيم، احتمالاً در ب��ازي مقابل عراق 

هم تغييراتي خواهيم داشت.« اما شكست مقابل عراق 
در اولين ديدار حتي براي ملي پوشان ايران نيز هنوز 
قابل هضم نيست و آنها مي خواهند با برتري مقابل 
قزاقس��تان و همچنين پيروزي در بازي برگش��ت 
مقابل عراق جبران مافات كنند. ارس��لان كاظمي 
مي گويد: »ديدار سختي برابر قزاقستان داريم. آنها 
تيم ش��وت زني هس��تند. تركيب اصلي تيم شان را 
بازيكنان آستانه تشكيل مي دهند كه در باشگاه هاي 
آسيا با آنها بازي كرده ايم. كادر فني قزاقستان براساس 

همان شرايط آنها را تمرين داده، اما ما كاملاً براي مقابله 
با آنها آماده هستيم.« آرن داوودي ديگر ملي پوش ايران 

نيز عنوان مي كند: »تيم ملي جاي كم كاري نيس��ت همه 
تلاش مي كنند ت��ا تيم بهترين نتيجه را بگي��رد. قطعاً همه 
تلاش مي كنيم تا خواسته كادر فني را در زمين پياده كنيم و 

يك پيروزي خوب را براي ايران به ارمغان بياوريم.«

دورويسکهسرخابيها
حاشيه اي بر نتايج استقلال و پرسپوليس در هفته دوم ليگ قهرمانان آسيا

فريدون حسن
   منهای فوتبال

سعيد احمديان
   گزارش

بزرگان كش��تي در حمايت از رسول خادم و حرف هاي منطقي اش به صف ش��ده اند. مردان استخوان 
خرد كرده ورزش اول كشور خوب مي دانند كه چه خطري اين رشته مدال آور را تهديد مي كند. بنابراين 
با حمايت از رئيس فدراسيون كش��تي خواهان اتخاذ يك تصميم درس��ت و جامع از سوي مسئولان 
عالي رتبه ورزش و سياست خارجي كشور شدند. منصور برزگر، عضو شوراي فني كشتي آزاد مي گويد: 
»خادم نبايد در اين قضيه تنها باشد و مسئولان ذي صلاح بايد نظر خود را به صورت شفاف و صريح اعلام 
كنند. نبايد در مواقع كسب مدال حضور داشته باشند، ولي وقتي پاي حمايت به ميان مي آيد، سكوت 
كنند. اميدواريم مسئله با درايت مسئولان كشور حل شود كه اگر اين اتفاق نيفتد و كشتي تعليق شود، 
بيش از نصف مدال هاي ورزش ايران در المپيك و بازي هاي آسيايي از دست مي رود.« بهرام مشتاقي 
ديگر پيشكسوت كشتي و عضو شوراي فني تيم هاي كشتي فرنگي نيز با تأييد و تكرار حرف هاي برزگر 
در حمايت از رسول خادم گفت: »شرايط حادي بر كشتي كشور حاكم است. با توجه به حضور گسترده 
كشتي گيران روسي الاصل و گرجستاني در تركيب تيم هاي رژيم اشغالگر 
قدس در تمامي رده هاي سني درصد برخورد كشتي گيران كشورمان با 
آنها در هشت رقابت جهاني پيش رو بسيار زياد است. كميته بين المللي 
المپيك هم روي ما حس��اس ش��ده اس��ت. بنابراين عدم رويارويي با 
حريفان رژيم اشغالگر محروميت كش��تي ايران را در پي دارد. خادم با 
همه اتمام حجت كرد. اميدوارم مس��ئولان مربوط چاره انديشي كنند 
كه در غير اين صورت كشتي به عنوان ورزش ملي و از سوي ديگر 
كل ورزش اي��ران با خطري جدي روبه رو خواهد ش��د.« در 
اين ميان عضو ايراني كميته انضباطي و حقوقي اتحاديه 
جهاني كشتي به تلاش ها و دفاعيات خوب رسول خادم 
از عليرضا كريمي اشاره كرد و گفت: » قطعاً در صورت 
تكرار اين موضوع با توجه به فش��ارهايي كه از سوي 
كميته بين الملل��ي المپي��ك روي اتحاديه جهاني 
كشتي اس��ت و همچنين لابي هاي قدرتمند ديگر 
كشورها براي تضعيف ايران در اتحاديه، كشتي ايران 
با محروميت هاي س��نگين و تعليق مواجه و در مراحل 
بعد كل ورزش با مشكل روبه رو مي شود.« احمدي به مسئله كناره گيري 
رس��ول خادم از هيئت رئيسه اتحاديه جهاني نيز اش��اره و عنوان كرد: 
»معتقدم نبود خادم در اين كرسي به كشتي دنيا ضربه خواهد زد، ولي 
فكر مي كنم دليل اين تصميم او، اين بوده كه اگر يك بار ديگر موضوع 
پرونده عليرضا كريمي به هر نحوي تكرار شود،  آن وقت ديگر حتي از 

خادم هم كاري برنمي آيد.«


